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Sluiby Wipziennej

W nawiq.zaniu do Paóskiego pisma. DG-l5fi1-291}71266 z dnia 16 marca
2047r., dotyczqcego koniecznoÉci wykorz.vstywania (przed odejÉciem ze shrzby)
urlopów zaleglych i biezqcych, pragniemy podzielió siQ nasrymi uwagami araz
w4tpliwoéciami, zgtaszanymr przez funkcjonariuszy jednostek podstawowych, które
podzielarny:

1. w zwi4zku z nieplanowanym wzrostem osób deklarujqcych odej3cie ze stu2by
r¡,'2007r. pojawil siE problem wielomilionowego braku Érodków finansowych
potrzebnych m.in" na pokrycie potrzeb l,r,ypiaty odpraw, o których mowa w
art. 1i 1 ustawy o Sluibie Wiqziennej. Ta sltuac.ia niew4lpliw'ie determinuje
koniecmoéó oszczgdnoÉciorvego gospodarowania Éro<lkami w zakresie
paragrafow 4060 i 4080. Jednakze obawiam¡,' siq. 2e ten wysiiek nie jest
równomiernie rozlohony na wszystkich iunkcjonariuszy odchodzqcych ze
sluzby.

2. rozumiejqc potrzebg regulowania zaleglych urlopów, gromadzonych
najczqdciej przez kadrq dyrektorskq i kierowniczq niejednokrotnie
spowodowanych brakiern obiektywnych przesianek - w4tpimy w koniecznoríó
bezwzglqdnego nakazu udzielania urlopów bie2qcych, w szezególno$ci wobec
funkcjonariuszy odchodzqcych ze slu2by w. pierwszym pólroczu biezqcego
roku. Taka dyrektywa realizowana jest glównie wobec funkcjonariuszy kadry
podstawowej, których iatwiej jest,,wyslaó" na nieplanowany urlop.

3. przyjEte w pi$mie Pana l)yrektora Generalnego wyfyczne burzq takie,
wypracowan1z trudem prz,ez kilka ostatnich lat, zasadg podnoszenia dodatku
slu2bowego funkcjonariuszom odchodz4cym na zaopatrzenie emerytalne.
Zasada ta miata byó ostatniq gratyfikacj4 finansowq wobec funkcjonariuszy,
ktÍrzy ury*skali wysok4 ocenQ przelo2onych za catoksztah wieloletniej sfuZby.
W chwili obecnej ocena tej sfu2by sprowadza sig praktycznie do oceny
posiadanego przeznich - lub nie - urlopu w-ypoczynkowego.
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4. obawiamy sig, 2e zasada gratyfikowania wzrostem dodatku stuZbowego
zostanie utrzyrnana jedynie wobec funkcjonariuszy kadry dyrektorskie.j i
ki erownic zej, gdy2 dla pozostatych funkcjonariuszy zabraknie odpowiedni ch
$rodków finansowych.

W zwi4zku z powyZszym prosim¡' Pana Dyrektora o przeallalizowanie innych
sposobów wygospodarowania potrzebnych oszczqdnoéci oraz o przeprow adzenie
przejrrystej analizy realizacji Panskich zalecefl., dotycz4cych wykorzystywania
urlopów zalegtych i bieZ4cych, a takle sposobu oraz zasad podwyZszania
dodatków sluzbowych dla osób odchodzqcych ze slu'Zby.

Taka analiza wydaje siq byó niezbqdna Íakie z porvodu prawidlowej realizacji
pkt 3 ,,Protokolu uzgodnien" z dnia 30 listopada 20a6r" podpisanego równie2
przez Pana Dvrektora oraz wiceminister sprawiedliwodci. Pani4 Beatg Kempq.

u" tu 
?,ii..i,uiiiiiii,i.;i'ri,i'ir,.' 

-' Y

i!,;Íil Jilr,,;i'',ff! ": i ",'i,¿:i';Ym,.
,4.' -'<:t<"v"' '

i  I  i ,  ¡  :  :  ¡ . r i i -  : , , , * r ; ' , '  11  i . - :  !  :  : '  : l : i ¡ i  s i - ] '


